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Färre transplantationer med levande givare 
Föreningen följer kontinuerligt statistik från Svensk Transplantationsförening. Andelen 
njurtransplantationer med levande givare har stadigt minskat och nästan halverats 
under10 – 15 år.  
Under första kvartalet 2023 hade endast fem transplantationer med levande givare 
utförts på Sahlgrenska, betydligt färre i jämförelse med övriga transplantationscentra i 
landet. Sahlgrenska har landets största upptagningsområde så minskningen är 
anmärkningsvärd.  
Föreningen har därför ställt en direkt fråga till Verksamhetschefen Niclas Kvarnström 
om orsaken. Svaret är att man har ingen väntelista och att njurmedicin inom 
upptagningsområdet inte utreder möjliga donatorer i den omfattning som de borde 
göra. Föreningen och Njurförbundet på nationell nivå har frågan på agendan. För 
närvarande pågår arbete om levande njurdonation i en nationell arbetsgrupp där Håkan 
Hedman medverkar som Njurförbundets representant. 
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